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KF § 154  DNR: KF/2007.23 
 
Fråga om sammanträde blivit i laga ordning kungjort 
 
Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till samtliga 
ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för kännedom. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 



Högsby kommun Protokoll  3 
Kommunfullmäktige 2007-09-20  
  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

 
KF § 155 DNR: KF/2007.24 
 
Allmänhetens frågestund 
 
Inga frågor ställdes. 
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KF § 156 DNR: KF/2007.189 
 
Motion angående komplettering av Högsby kommuns hemsida 
 
En motion har inlämnats av Brigitte Kühne (fp) angående komplettering av 
Högsby kommuns hemsida. 
 
Kommunens hemsida på Internet är i stort sett välstrukturerad och välkonstruerad. 
Det saknas dock ett par viktiga hänvisningar för människor som i viktiga skeden 
av sina liv vill få tillgång till information via hemsidan. Det gäller till exempel när 
man önskar gifta sig borgerligt, eller värre – vid katastroftillfällen. 
 
För att förbättra kommunens service gentemot dess invånare hemställer därför 
Folkpartiet liberalerna att kommunens hemsida ses över och att i vart fall de båda 
ovanstående funktionerna och vem som genomför resp. ansvarar för vad kan 
sökas fram på ett enkelt sätt direkt från kommunens hemsida. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2007-05-24, § 100, att remittera motionen till 
kommunstyrelsen. 
_____ 
 

KU § 201 07-08-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
I motion från Folkpartiet Liberalernas fullmäktigegrupp framhålles att 
sökfunktionen inte fungerar när man skriver in ”borgerlig vigsel”. Det visade sig 
bero på ett tekniskt fel som nu har rättats till av kommunens webbansvariga. 
 
Kommunens beredskapssamordnare har fått i uppdrag att lämna förslag på 
lämplig information om krisberedskap som kan läggas in på kommunens hemsida. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 

KS § 254 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
I motion från Folkpartiet Liberalernas fullmäktigegrupp framhålles att 
sökfunktionen inte fungerar när man skriver in ”borgerlig vigsel”. Det visade sig 
bero på ett tekniskt fel som nu har rättats till av kommunens webbansvariga. 
 
Kommunens beredskapssamordnare har fått i uppdrag att lämna förslag på 
lämplig information om krisberedskap som kan läggas in på kommunens hemsida. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
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KF § 156 DNR: KF/2007.189 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
I motion från Folkpartiet Liberalernas fullmäktigegrupp framhålles att 
sökfunktionen inte fungerar när man skriver in ”borgerlig vigsel”. Det visade sig 
bero på ett tekniskt fel som nu har rättats till av kommunens webbansvariga. 
 
Kommunens beredskapssamordnare har fått i uppdrag att lämna förslag på 
lämplig information om krisberedskap som kan läggas in på kommunens hemsida. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KF § 157 DNR: KF/2006.388 
 
Motion angående översyn och förbättring av belysning av kommunhusets 
utemiljö 
 
Kommunfullmäktigeledamoten Inger Gustavsson har inlämnat motion daterad 
2006-10-19 angående översyn och förbättring av belysning av kommunhusets 
utemiljö.  
 
Återigen står vi inför den mörka årstidens ankomst, alla politiker och tjänstemän 
som har ärende till och från fastigheten vet att det är inte tillräckligt belyst för att 
skapa en säker och trivsam utomhusmiljö under den mörka årstiden. 
 
Vi har parkeringen på bakgården, i nära anslutning till fastigheten och 
parkeringshuset för tjänstebilar har en indirekt undermålig belysning, kan vi 
sedan försköna framsidan och gavlarna på kommunhusets vackra fasad med 
belysning får detta betecknas som bonus. Dålig belysning på arbetsplatsen kan i 
många fall betecknas som dålig arbetsmiljö och bör omgående åtgärdas. 
 
Socialdemokraterna yrkar därför att: 
 
Kommunledningen sätter omgående igång en utredning, som har uppdraget att 
inventera behovet av utökad eller förbättrad belysning där parkering, garage och 
gångstigar är belägna, för att uppnå en säker arbetsplats för sina anställda och 
besökaren samt belysning av fasaden. 
 
I utredningen skall också ingå att ta fram en prislapp på åtgärderna, som ska 
ställas mot kostnaden om någon person skadar sig eller skadas av någon annan 
person i kommunhusets närområden på grund av dålig belysning. 
 

KF § 192 06-10-19 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 

TU § 23 07-04-23 
Tekniska utskottets förslag 
 
Tekniska utskottet ser positivt på motionen. I dagens läge finns inga pengar 
tillgängliga varför ärendet hänskjutes till kommunstyrelsen. 
_____ 
 

KS § 219 07-06-19 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Ärendet hänskjuts till budgetarbetet 2009. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
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KF § 157 DNR: KF/2006.388 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Ärendet hänskjuts till budgetarbetet 2009. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KF § 158 DNR: KU/2007.265 
 
Miljöledningssystem 
 
För att komma vidare med arbetet med miljöledningssystemet ISO 14001 behöver 
ett antal beslut fattas.  
 
Miljöpolicy: 
Bakgrund: 
Den miljöpolicy som antogs för Högsby kommun 2002-08-15, KF § 113, bör 
kompletteras med anledning av ”Policy för Högsby kommun Möjligheternas 
kommun”. De tillägg som föreslås är:  
Högsby kommun ska 
• bli den gröna kommunen som brukar utan att förbruka och som satsar på 
miljödriven teknik och förnyelsebara energislag. 
• verka för att minska uppkomsten av avfall 
• verka för att aktivt minska negativ miljöpåverkan av produkter och ämnen. 
 
Betydande miljöaspekter: 
Bakgrund : 
 
Det som fortsättningsvis ska göras i arbetet med miljöledningssystemet är att 
upprätta övergripande och detaljerade miljömål för Högsby kommun, och därefter 
upprätta en handlingsplan för respektive miljöaspekt. Vid bedömning av 
miljöaspekter har hänsyn tagits till den påverkan som den ger på de 15 Svenska 
miljökvalitetsmålen. En manual har tagits fram, som bygger på hur miljöaspekten 
påverkar de delmål som satts av regeringen och de regionala målen som finns i 
Kalmar län. Utöver detta bedöms miljöaspekten storlek/mängd och hur många 
miljömål som påverkas. 
 
153 olika miljöaspekter har identifierats, det går inte att arbeta vidare med alla 
dessa på en gång. Det behövs beslut på vad som ska anses vara en betydande 
miljöaspekt och utifrån det ska sedan upprättas miljömål och handlingsplaner. Ex. 
på en miljöaspekt är ”Verksamhetsavfall från Mogården”.  
 
Den miljöaspekt som ligger högst upp på listan med 336 poäng är: 
”Arbetsrelaterade resor teknisk verksamhet” och ”Transporter i verksamheten för 
Socialtjänsten”. Andra miljöaspekter som hamnar högt upp är uppvärmning av 
diverse fastigheter med olja, och utsläpp till vatten från avloppsreningsverken.  
 
Förslag finns på att där summan av bedömningen av miljöaspekten överstiger 80 
poäng ska anses vara betydande. 80 poäng har valts eftersom vi då får med de 
största transporterna på olika förvaltningar, uppvärmning av flera fastigheter med 
olja, utsläpp av vatten från avloppsreningsverk och deponi, samt någon 
miljöaspekt angående farligt avfall. Det skulle ge oss ca 30 miljöaspekter att 
jobba med. 
 
Fastställande av övergripande och detaljerade miljömål: 
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KF § 158 DNR: KU/2007.265 
 
Bakgrund: 
Enligt ISO 14001 ska ”ledningen” fastställa övergripande och detaljerade 
miljömål för företaget som medarbetarna kan arbeta efter.  
 
Syftet med de övergripande målen är att uppfylla miljöpolicyn, hantera de 
betydande miljöaspekterna, förebygga förorening samt säkerställa att företaget 
ständigt förbättrar sig. De detaljerade miljömålen är till för att de övergripande 
miljömålen ska uppnås inom en bestämd tidsperiod. 
 
Ett beslut behöver tas angående vem som ska besluta om fastställande av 
Övergripande miljömål.  
 
Ett beslut behöver tas angående vem som ska besluta om fastställande av 
Detaljerade miljömål.  
 
Organisationsstruktur och ansvar: 
Bakgrund: 
Hur ska organisationen för miljöledningssystemet se ut? Ett beslut om vilken som 
är den politiska ledningsgruppen för arbetet med miljöledningssystemet behöver  
fattas. Det vill säga vem ansvarar för att erforderliga resurser avsätts för att införa 
och upprätthålla ett miljöledningssystem? 
 
Ett beslut om vem som är miljöansvarig för miljöledningssystemet behöver också 
fattas. Det vill säga den som ansvarar för att upprätta, underhålla, och utveckla 
miljöhandboken i enlighet med ISO 14001. Ansvarar också för att rapportera 
Miljöhandbokens tillämpning och utveckling till ledningen samt får godkänna de 
dokument som upprättas. 
 

KU § 202 07-08-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Följande tillägg i Miljöpolicyn för Högsby kommun görs: 
 
Högsby kommun ska 
 
• bli den gröna kommunen som brukar utan att förbruka och som satsar på 
miljödriven teknik och förnyelsebara energislag. 
• verka för att minska uppkomsten av avfall. 
• verka för att aktivt minska negativ miljöpåverkan av produkter och ämnen. 
 
att en betydande miljöaspekt är då summan av bedömning av miljöaspekten 
överstiger 80 poäng,  



Högsby kommun Protokoll  10 
Kommunfullmäktige 2007-09-20  
  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

 
KF § 158 DNR: KU/2007.265 
 
att utse Kommunledningsutskottet som politisk ledningsgrupp för arbetet med 
kommunens miljöledningssystem,  
 
att delegera beslutsrätten om fastställandet av Övergripande miljömål till 
kommunstyrelsen 
 
att delegera beslutsrätten om fastställandet av Detaljerade miljömål till 
förvaltningschefsgruppen samt 
 
att utse miljösamordnaren, Anders Ivansson, som miljöansvarig för arbetet med 
miljöledningssystemet. 
_____ 
 

KS § 258 07-08-28 
Kommunstyrelsens beslut 
 
att en betydande miljöaspekt är då summan av bedömning av miljöaspekten 
överstiger 80 poäng,  
 
att utse kommunledningsutskottet som politisk ledningsgrupp för arbetet med 
kommunens miljöledningssystem,  
 
att delegera beslutsrätten om fastställandet av Detaljerade miljömål till 
förvaltningschefsgruppen samt 
 
att utse miljösamordnaren, Anders Ivansson, som miljöansvarig för arbetet med 
miljöledningssystemet 
 
att ovanstående att-satser gäller under förutsättning att Högsby 
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med följande förslag: 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
att delegera beslutsrätten om fastställandet av Övergripande miljömål till 
kommunstyrelsen. 
 
Följande tillägg i Miljöpolicyn för Högsby kommun görs 
 
Högsby kommun ska 
 
• bli den gröna kommunen som brukar utan att förbruka och som satsar på 

miljödriven teknik och förnyelsebara energislag. 
• verka för att minska uppkomsten av avfall. 
• verka för att aktivt minska negativ miljöpåverkan av produkter och ämnen. 
_____
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KF § 158 DNR: KU/2007.265 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
att delegera beslutsrätten om fastställandet av Övergripande miljömål till 
kommunstyrelsen. 
 
Följande tillägg i Miljöpolicyn för Högsby kommun görs 
 
Högsby kommun ska 
 
• bli den gröna kommunen som brukar utan att förbruka och som satsar på 

miljödriven teknik och förnyelsebara energislag. 
• verka för att minska uppkomsten av avfall. 
• verka för att aktivt minska negativ miljöpåverkan av produkter och ämnen. 
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KF § 159 DNR: KU/2006.405 
 
Ruda avloppsrening 
 
Avloppsreningsverket i Ruda utfördes i slutet av 1950-talet och är enbart en 
biologisk anläggning utformad med en försedimentering, en biologisk bädd och 
en slutsedimenteringsbassäng. 
 
Tekniska förvaltningens yttrande daterat 2007-06-04. 
 

TU § 28 07-06-12 
Tekniska utskottets förslag 
 
Tekniska utskottet förordar att bygga en överföringsledning mellan Högsby och 
Ruda. 
 
Utskottet föreslår att byggandet inte påbörjas under rådande högkonjunktur. 
 
Utskottet förordar vidare att medel fonderas under kommande år. 
 
Länsstyrelsen ser helst till att anläggningen försvinner. 
 
Fördelar med att säkra reservvattentäkt till Högsby. 
_____ 
 

KS §  
Patrik Köhler redovisar tekniska utskottets förslag. 
 
Andreas Furuskog hänvisar till att den motion han lämnat in även innefattar en 
gång- och cykelväg i den framtida investeringen. 
 
Yrkande 
 
Andreas Furuskog yrkar på att skrivelsen kompletteras och utreds kring gång- och 
cykelväg. 
  
Kommunstyrelsens förslag 
 
Tekniska utskottets förslag bifalles.  
 
Andreas Furuskogs yrkande bifalles. 
_____ 
 
Yrkanden 
 
Birger Svanström yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag och vidhåller 
kommunfullmäktiges tidigare beslut om en lokal va-lösning  
i Ruda samhälle. 
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KF § 159 DNR: KU/2006.405 
 
Birger Svanström yrkar att, om kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag, avsätts medel så att överföringsledningen byggs inom 
fem år. 
 
Gunilla Schollin-Borg yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Patrik Köhler yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
 
På framställd proposition finner ordföranden, att kommunfullmäktige har bifallit 
kommunstyrelsens förslag, varvid votering begäres. 
 
Följande propositionsordning godkännes: Den som röstar bifall till 
kommunstyrelsens förslag, röstar ja. Den som röstar på Birger Svanströms m fl 
yrkande att avslå kommunstyrelsens förslag, röstar nej. 
 
Omröstning 
 
Vid omröstningen, vilken framgår av särskild voteringslista, avlämnas 33 ja-
röster, 2 nej-röster och 2 avstår. 
 
Därefter ställer ordföranden propositon på Birger Svanströms tilläggsyrkande och 
finner att kommunfullmäktige bifallit detsamma. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
En överföringsledning byggs mellan Högsby och Ruda. 
 
Byggandet påbörjas inte under rådande högkonjunktur. 
 
Medel fonderas under kommande år. 
 
Länsstyrelsen ser helst till att anläggningen försvinner. 
 
Fördelar med att säkra reservvattentäkt till Högsby. 
 
Utredning sker kring gång- och cykelväg.  
 
Medel avsätts så att överföringsledningen byggs inom fem år enligt Birger 
Svanströms tilläggsyrkande. 
 
Reservation 
 
Birger Svanström och Gunilla Schollin-Borg reserverar sig mot beslutet och 
vidhåller kommunfullmäktiges tidigare beslut om en lokal va-lösning  
i Ruda samhälle. 
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KF § 160 DNR:  KF/2007.274 
 
Motion om överföringsledning för vatten och avlopp Ruda-Högsby 
 
Socialdemokraterna, genom Rolf Bengtsson och Andreas Furuskog, har lämnat en 
motion där de vill att kommunfullmäktige upphäver sitt tidigare beslut angående 
upprustning av Ruda avloppsrening. Det finns inga beslut som inte går att ändra 
på, när det framkommer väl motiverade argument för underlag, till att fatta nya 
beslut i ärendet. 
 
Motionärerna hävdar, att det idag finns motiv till att häva detta tagna beslut, och 
efter beredning, fatta ett nytt beslut om att projektera och bygga en 
överföringsledning längs riksväg 34, där såväl gråvatten som färskvatten kopplas 
ihop mellan Ruda och Högsby. 
 
I motionens intention föreslås följande åtgärder: 
 
- kommunfullmäktiges tidigare beslut om utförande av åtgärder vid Ruda 

avloppsrening stoppas omgående och upphävs. 
 

- ett nytt beslut fattas av fullmäktige som innebär projektering och byggande av 
en överföringsledning innehållande gråvatten som färskvatten mellan Ruda-
Högsby, samt gång- och cykelväg på samma sträckning. 

. 
- att investeringsbudgetens beslut om att disponera 2 900 000 kr under åren 

2007-2009 för Ruda avloppsrening omdisponeras, till att disponeras för 
projektering och byggande av överföringsledning mellan Högsby och Ruda 
som även omfattar gång- och cykelväg. 

 
- att undersöka möjligheterna till att växla upp dessa pengar i ett projekt. 

 
- att undersöka möjligheterna att få med vägverket på trafiksäkerhetsåtgärderna. 

 
- motionen bör omgående beredas och återkomma till fullmäktige för ett beslut 

om igångsättning av projektering, upphandling och byggande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 

KS § 304 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag, 2007-08-28, § 259, gällande Ruda avloppsrening, och övriga intentioner i 
motionen , är motionen besvarad. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 1999-02-18, § 37 upphävs. 
_____ 
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KF § 160 DNR:  KF/2007.274 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Motionen är besvarad i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 2007-09-20, § 
159 gällande Ruda avloppsrening, och övriga intentioner i motionen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 1999-02-18, § 37 upphävs. 
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KF § 161 DNR: NSLI/20034102 
 
Fastställande av vattenskyddsområde för vattentäkt Långemåla 6:42 
 
I och med miljöbalkens ikraftträdande 1999 ändrades reglerna för 
vattenskyddsområden. Enligt 7 kap 21 och 22 §§ miljöbalken (SFS 1998:898) får 
länsstyrelsen eller kommunen förklara ett mark- eller vattenområde som 
vattenskyddsområde. I den tidigare gällande vattenlagen fastställde länsstyrelsen 
kommunens beslut om vattenskyddsområden. 
 
Kommunerna ska planera för goda förutsättningar för kommuninnevånarna bl a 
vad avser ”god tillgång på dricksvatten av hög kvalitet” som är ett av de av 
riksdagen fastställda miljökvalitetsmålen. 
 
Länsstyrelsen anser därför att kommunerna normalt skall fatta de formella 
skyddsbesluten för kommunala vattentäkter enligt 7 kap 21 och 22 §§ 
miljöbalken. 
 

TU § 35 07-06-12 
Tekniska utskottets förslag 
 
Vattenskyddsområde för vattentäkt å Långemåla 6:42 upprättat av Mark- och 
Anläggningskonsult 2002-08-20 med tillägget att kemisk bekämpning förbjuds 
inom det inre skyddsområdet fastställs. 
_____ 

KS § 262 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Vattenskyddsområde för vattentäkt å Långemåla 6:42 upprättat av Mark- och 
Anläggningskonsult 2002-08-20 med tillägget att kemisk bekämpning förbjuds 
inom det inre skyddsområdet fastställs. 
 
Yrkande 
 
Birger Svanström yrkar att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för 
komplettering av handlingarna med en karta. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ärendet återremitteras för komplettering av handlingarna med en karta. 
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KF § 162 DNR: KU/2007.240 
 
Ansvarskommitténs betänkande 
 
Ansvarskommittén överlämnade den 27 februari sitt slutbetänkande till bitr 
finansminister Mats Odell. I betänkandet föreslår kommittén bland annat att 6-9 
nya län och regionkommuner bildas i en underifrånprocess ledd av tre av 
regeringen utsedda processledare. Berörda statliga sektorsmyndigheter med 
regional indelning förutsätts anpassa sin organisation och territoriella indelning 
till den geografi som kommer att gälla för länen och regionkommunerna. 
Processledarna föreslås få ansvaret för var sin del av landet. 
 
Enligt kommittén bör nya regioner bildade på detta sätt helst vara på plats från 
och med 2011. Ett villkor för att det skall vara möjligt är att kommuner, landsting, 
regioner och berörda statliga intressen kunnat enas om indelningen i nya 
län/regionkommuner till sommaren 2008. 
 

KU § 204 07-08-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Begära anstånd att lämna in remissvar under september månad. 
 
Kommunstyrelsens ordförande samt kommunchefen får i uppdrag att utforma ett 
förslag till remissvar till kommunstyrelsen i augusti. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande redovisade förslag till remissvar från Högsby 
kommun avseende ansvarskommitténs betänkande samt gick igenom checkplan 
från Sveriges Kommuner och Landsting. Förslag till justeringar av remissvaret 
diskuterades. 
 
SKL´s checklista fylls i utifrån förda diskussioner och skickas med kallelsen till 
kommunfullmäktige. 
 

KS § 266 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Bifalla remissvar från Högsby kommun avseende ansvarskommitténs betänkande 
_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar en sammanfattning av 
Ansvarskommitténs betänkande samt påtalar en komplettering av punkt 23 i den 
checklista från SKL som skickats med ut i fullmäktiges handlingar. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Bifalla remissvar från Högsby kommun avseende ansvarskommitténs betänkande 
samt kompletteringen av punkt 23 i SKL´s checklista. 
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KF § 163 DNR: NSLI/20044274 
 
Delegationsordning för kommunstyrelsen 
 
I den reviderade delegationsordningen har befattningen kanslichef ändrats till 
kommunchef. 
 

KU § 206 07-08-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Förändringarna i delegationsordningen godkännes. 
_____ 
 

KS § 268 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Förändringarna i delegationsordningen godkännes. 
_____ 
 
Yrkanden 
 
Folke Karlsson med instämmande av Leif Gustafsson yrkar, att 
delegationsordningens § 6, under rubriken ”Brådskande ärenden” 1.1”när 
kommunstyrelsens avgörande inte kan inväntas” tas upp på kommunstyrelsens 
sammanträde. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Förändringarna i delegationsordningen godkännes. Folke Karlssons m fl yrkande 
bifalles. 
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KF § 164 DNR: KF/2005.119 
 
Policy för alternativa driftsformer 
 
I det övergripande strategiska dokumentet ”Policy för Högsby kommun 
– Möjligheternas kommun” finns följande formulering: 

”En öppenhet för alternativa driftformer och entreprenader i offentlig, 
ideell eller privat regi är bra för mångfald i näringslivet.” 

Formuleringen signalerar en positiv inställning, men för att kunna 
komma vidare och utveckla arbetet i denna del behöver bland annat 
följande åtgärder genomföras: 

• En dialog mellan den politiska ledningen, chefer på olika 
nivåer, fackliga organisationer och de anställda bör inledas 

• Tydliga spelregler för alternativa driftformer bör formuleras 
och beslutas 

• Tydliga besked bör ges om den långsiktiga inriktningen av de 
verksamheter som är aktuella för alternativa driftformer 

• Ett politiskt ställningstagande bör ske till om och i så fall vilka 
kommunala verksamheter som bör konkurrensutsättas. 

Som ett led i arbetet har Bertil Eifrém, projektledare för gränslös 
affärsutveckling, tagit fram ett första utkast till policy för alternativa 
driftformer. 
 

KU § 207 07-08-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Förslag till policy för alternativa driftsformer godkännes. 
_____ 
 

KS § 269 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Förslag till policy för alternativa driftsformer godkännes. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Helene Danielsson yrkar på återremiss av ärendet då dokumentet är ett första 
utkast och behöver diskuteras ytterligare. 
 
Propositionsordning 
 
Ordföranden ställer proposition på yrkandet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detsamma. 
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KF § 164 DNR: KF/2005.119 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ärendet återremitteras i enlighet med Helene Danielssons yrkande. 
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KF § 165 DNR: KU/2006.435 
 
Energibolag 
 
Patrik Köhler redovisade arbetet i energigruppen. 
 
En översiktlig studie för införandet av fjärrvärme i Högsby tätort har genomförts. 
För att kunna gå vidare i utredningsarbetet med MKB-ansökan, , tomtfrågan, 
fastställande av taxor marknadsföring samt förfrågningsunderlag och vissa förtida 
investeringar erfordras ett beslut i kommunen enligt följande: 
 

1.   Ett Energibolag bildas och detta skall initialt ägas till 100 % av Högsby kommun. 
Till energibolaget överförs snarast nuvarande fjärrvärmeverksamhet med 
försäljning, intäkter och kostnader. Till bolaget kan även andra energi och 
miljörelaterade verksamheter överföras. Ett startkapital tillförs bolaget. 
(Minimum 100 000 kr.) 
 

2.   Energibolagets styrelse skall bestå av 5 ledamöter varav tre politiska företrädare 
och två externa ledamöter. Styrelsen skall ha 3 ersättare varav två politiska 
företrädare och en extern ledamot.  
 

3.   Energibolagets styrelse utses av Kommunfullmäktige.  
 

4. Energibolagets styrelse utser och anställer VD.  
 

5. Energibolaget får mandat att fortsätta och verka för införandet av fjärrvärme och 
upphandling av exempelvis värmekulvertar, undercentraler samt 
produktionsanläggning i Högsby kommun mot ett bindande beslut. 
 

6. Energibolaget får mandat att på Högsby kommuns uppdrag utföra övriga energi 
och miljörelaterade uppdrag. 
 

7. Energibolaget redovisar kostnader för investeringar till kommunstyrelsen. 
 
 
Till denna utredning för beslut bifogas: 
 
• Karta över stamkulvert 
• Principritning för det sammankopplade fjärrvärmenätet 
• Lay-out, möjlig panncentral 
• Tidplan 
• Budget för Etapp 1 
 

KU § 212 07-08-15 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom energigruppens förslag. 
_____ 
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KF § 165 DNR: KU/2006.435 
 
Kjell Front redovisar ytterligare alternativa driftsformer för sådan här verksamhet. 
Samordnare i Energigruppen redovisar deras ställningstagande gällande 
driftsformer. 
 

KS § 272 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom energigruppens förslag. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Andreas Furuskog yrkar på återremiss av ärendet med instämmande av Jonas 
Erlandsson, Leif Gustafsson, Roger Samuelsson och Folke Karlsson, för 
komplettering av handlingarna med bolagsordning, styrelse, revisorer och 
ägardirektiv. 
 
Helene Danielsson yrkar, att beslut tas att energibolaget bildas, men att uppgifter 
om bolagsordning, ägardirektiv etc återkommer för beslut i fullmäktige. 
 
Ewa Engdahl yrkar, att kommunfullmäktige tar ett inriktningsgsbeslut att 
energibolaget ska bildas med tillägget att bolagsordning tas fram. 
 
Propositionsordning 
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition på återremissyrkandet och 
kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 
återremissyrkandet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ärendet återremitteras till arbetsgruppen för bildande av energibolag för 
komplettering av handlingarna med bolagsordning, styrelse, revisorer och 
ägardirektiv. 
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KF § 166 DNR: KU/2006.58 
 
Bolagsordning och ägardirektiv för Högsby Bostads AB 
 

KU § 59  06-02-0 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Bolagsordningen för Högsby Bostads AB ses över på 
kommunstyrelsens extra sammanträde den 20 februari 2006. 
_____ 
 
Vid kommunledningsutskottets sammanträde 2006-02-08 beslutades att 
bolagsordningen för Högsby Bostasds AB ses över på 
kommunstyrelsens extra sammanträde den 20 februari 2006. 
 
För närvarande pågår en översyn av bolagsordningen för Högsby 
Bostads AB. Jämförelse sker med våra grannkommuner. 
 
Innan kommunstyrelsen behandlar ärendet skall ett dokument upprättas 
som tydligt visar på skillnaden mellan de olika bolagsordningarna. 
 

KS § 57  06-02-20 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet presenteras på nästa kommunstyrelsesammanträde. 
_____ 
 

 Ledamoten Birger Svanström yrkar att vid översynen följer man 
Mönsterås Bostäder AB:s bolagsordning. 

 
KU § 79 06-03-08 

Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och kanslichef Bo 
Johansson får i uppdrag att tillsammans med Högsby Bostads AB:s VD 
Mats Adelgren ta fram förslag på reviderad bolagsordning för Högsby 
Bostads AB. 
 
Vid översynen följs Mönsterås Bostäder AB:s bolagsordning samt 
normalstadgar för liknande verksamhet. 
_____ 
 
Ekonomichef Anders Svensson redovisade utkast till bolagspolicy för 
Högsby kommun, bolagsordning samt ägardirektiv avseende Högsby 
Bostads AB. Förslagen har även delgivits ledningen i HBAB.  
 

KU § 136 07-05-02 
Kommunledningsutskottets beslut 
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KF § 166 DNR: KU/2006.58 
 
Anders Svensson får i uppdrag att begära in synpunkter från bolagsledningen till 
kommunledningsutskottet den 10 maj 
_____ 
 

KS § 275 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Godkänna reviderad bolagsordning, bolagspolicy samt ägardirektiv för Högsby 
Bostads AB. 
_____ 

 
Yrkande 
 
Anders Ek yrkar på ajournering av mötet. 
 
Ajournering 
 
Kommunfullmäktiges sammanträde ajourneras mellan kl 20.25-20.35. 
 
Yrkande 
 
Anders Ek yrkar på återremiss av ärendet de då de reviderade handlingarna ej har 
tillställts fullmäktige. 
 
Propositionsordning 
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer proposition på återremissyrkandet och 
kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige bifaller 
återremissyrkandet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ärendet återremitteras för komplettering med de reviderade handlingarna. 
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KF § 167 DNR: KF/2007.244 
 
Delårsrapport för Högsby Bostads AB 
 
Högsby Bostads AB har översänt sin delårsrapport för verksamhetsperioden  
2007-01-01—2007-04-30. 
 

KS § 284 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Högsby Bostads AB:s delårsrapport för verksamhetsperioden  
2007-01-01—2007-04-30 godkännes. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Högsby Bostads AB:s delårsrapport för verksamhetsperioden  
2007-01-01—2007-04-30 godkännes. 
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KF § 168 DNR: KF/2007.26 
 
Medborgarförslag 
 
Inga medborgarförslag lämnades. 
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KF § 169 DNR: KF/2007.298 
 
Enkel fråga angående intagningsstopp på kommunens vårdinrättningar 
 
Andreas Furuskog vänder sig till socialutskottets ordförande Ingemar Svanström 
och frågar om intagningsstopp gäller för samtliga vårdinrättningar i kommunen 
eller enbart på Mogården. 
 
Socialutskottets ordförande Ingemar Svanström besvarar frågan med att 
intagningsstoppet endast gäller Mogården och beror på den besparing som har 
beslutats av fullmäktige. 
 
Andreas Furuskog förklarar sig nöjd med svaret. 
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KF § 170 DNR: KF/2007.280 
 
Enkel fråga angående Kinaresan 
 
Gunilla Schollin-Borg vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl 
och frågar vad målet är med Kinaresan. Vilka ska man träffa och vad väntar man 
att få med sig hem? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl besvarar frågan med att Kalmar län 
sedan många år arbetar med ett utbyte med Kina. Det hålls en konferens vartannat 
år i Sverige och vartannat år i Kina. Det ger en möjlighet för kommunen och 
kommunens företagare att knyta kontakter.  
 
Gunilla Schollin-Borg är ej nöjd med svaret. 
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KF § 171 DNR: KF/2007.299 
 
Enkel fråga angående Kinaresan 
 
Jan Nilsson vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och frågar 
vad resan till Kina kostar för deltagarna från kommunen och enskilda. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl besvarar frågan med att deltagandet 
kostar 7.000 kr/person plus flygbiljetten .  
 
Jan Nilsson förklarar sig nöjd med svaret. 
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KF § 172 DNR: KF/2007.300 
 
Enkel fråga angående bevakning 
 
Ingemar Bergquist vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och 
frågar vad som hände med uppdraget som lämnades till Mittpunkt angående 
bevakning. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl besvarar frågan med att Mittpunkt 
har fått uppdraget att lösa bevakningsfrågan genom upphandling. Hon kommer att 
kontakta Mittpunkt för en avrapportering. 
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KF § 173 DNR: KF/2007.301 
 
Enkel fråga angående olaglig avverkning av tallskog i Berga 
 
Ingemar Bergquist vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och 
frågar vad som har hänt i ärendet med den olagliga avverkningen av tallskog i 
Berga. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl besvarar frågan med att ärendet är 
polisanmält och att det pågår förhandlingar mellan tekniska förvaltningen och 
ägaren till tomten. 
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KF § 174 DNR: KF/2007.302 
 
Enkel fråga angående besparing inom äldreomsorgen 
 
Leif Gustafsson vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och 
frågar hur man kommit fram till att spara 2 miljoner kronor inom äldreomsorgen. 
Har vårdbehovet minskat? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl besvarar frågan med att det har 
funnits många tomma platser som måste åtgärdas genom intagningsstopp. 2 
miljoner kronor var det beting som lades på verksamheten. 
 
Leif Gustafsson förklarar sig ej nöjd med svaret. 
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KF § 175 DNR: KF/2007.303 
 
Enkel fråga angående flyktingpengarna 
 
Leif Gustafsson vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och 
frågar om det har kommit tillbaka några pengar från staten rörande 
flyktingmottagandet. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl besvarar frågan med att 4 miljoner 
kronor återbetalats till kommunen. 
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KF § 176 DNR: KF/2007.304 
 
Enkel fråga angående utbildning för nyvalda politiker 
 
Jan Nilsson vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och frågar 
vad som hände med utbildningen som de nyvalda politikerna skulle få. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl besvarar frågan med att utbildningen 
ska genomföras. 
 
Jan Nilsson förklarar sig nöjd med svaret. 
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KF § 177 DNR: KF/2007.305 
 
Enkel fråga angående gräsklippning och snöskottning 
 
Elisabeth Hultqvist vänder sig till tekniska utskottets ordförande Patrik Köhler 
och frågar om man som privatperson får boka gräsklippning och snöskottning från 
tekniska förvaltningens ordinarie verksamhet.  
 
Tekniska utskottets ordförande Patrik Köhler besvarar frågan med att den 
möjligheten ej finns i tekniska förvaltningens ordinarie verksamhet. 
 
Elisabeth Hultqvist förklarar sig ej nöjd med svaret. 
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KF § 178 DNR: KF/2007.29 
 
Interpellationer 
 
Inga interpellationer lämnades. 
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KF § 179 DNR: KF/2007.294 
 
Motion angående anordnande av kommunal vuxenutbildning för 
tandsköterskor i Högsby kommun 
 
En motion har lämnats  i rubricerade ärende från Gunilla Schollin-Borg(mp), Ewa 
Engdahl (c), Brigitte Kühne (fp), Ingemar Bergquist (kd) och Patrik Köhler (m). 
 
Tandsköterskeutbildningen har under ett antal år varit förlagd till ett fåtal platser i 
Sverige. Skolverket föreslår nu att en nationell kursplan för 
tandsköterskeutbildning skall träda i kraft vid årsskiftet 2007/2008. Utbildningen 
skall vara en kommunal vuxenutbildning. För att antas, krävs gymnasiekompetens 
med godkända betyg i svenska, engelska och matematik eller motsvarande 
kunskaper. Utbildningen är flexibelt utformad och kan läsas å heltid, deltid eller 
distans. Regeringens mål är att alla tandsköterskor skall genomgå en formell 
utbildning. 
 
Högsbys centrala belägenhet och goda kommunikationer parat med 
Praktikertjänst gör Högsby till en utmärkt aktör för den Nationella utbildningen 
till tandsköterskor. 
 
Motionärerna yrkar därför att: 
 
Kommunen utreder möjligheterna att till Högsby kommun förlägga den aviserade 
kommunala vuxenutbildningen avseende tandsköterskor. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
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KF § 180 DNR: KF/2007.293 
 
Motion om Fröviskolans skolgård 
 
I en motion från Gunilla Schollin-Borg påtalas att för tio år sedan gjordes ett 
förslag till förbättring av Fröviskolans skolgård. Elever, föräldrar och personal var 
delaktiga i framtagandet av förslaget. Genomförandet av förändringen fördröjdes 
av att högstadiebyggnadens ombyggnad prioriterades. Nu är denna ombyggnad 
klar sedan fyra år tillbaka, ny bussficka är byggd och rondellen vid infarten till 
Högsby är också färdig. 
 
Miljöpartiet anser att skolgården måste förbättras och bland annat måste fler träd 
planteras. Även utmed riksvägarna runt skolan bör träd planteras för att ge ett 
mjukare intryck, både för elever och förbipasserande. 
 
Miljöpartiet anser att kommunfullmäktige bör besluta om en förbättring av 
Fröviskolans skolgård. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
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KF § 181 DNR: KF/2007.306 
 
Motion om införande av kommunalt vårdnadsbidrag 
 
Den 4 september presenterade regeringen förslaget att kommunalt vårdnadsbidrag 
får införas från och med den 1 juli 2008. 
 
Det är för många familjer svårt att få tiden att räcka till. Många kämpar för att få 
makten över sin egen vardag. Tid att ägna åt familj och barn har blivit en 
bristvara. Familjer är olika, de behöver olika alternativ för att få den egna 
livssituationen att gå ihop. Att få ihop livspusslet är sällan lätt. Vårdnadsbidraget 
är en pusselbit för att ge lite mer utrymme under en pressad men viktig och rolig 
tid i livet. 
 
Ingemar Bergquist (kd), Ewa Engdahl (c), Patrik Köhler (m) och Brigitte Kühne 
(fp) föreslår därför i motion daterat 2007-09-20, att införa ett kommunalt 
vårdnadsbidrag i enlighet med regeringens förslag, att gälla från och med den 1 
juli 2008. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
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